
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 9. december 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 483

Den tidligere justitsminister oplyste i svar på REU alm. del – spm. 1129, folketingsåret

2017-18, at der i Statsadvokaten for Særlig Økonomisk og International Kriminalitet

(SØIK) var samlet en lille gruppe bestående af fire jurister, fem efterforskere og en admi-

nistrativ medarbejder, der forestod undersøgelsen af krigsforbrydelser. Det fremgår ligele-

des af svaret, at SØIK i 2015 gennemgik en omstrukturering, der bl.a. skulle sikre et kvali-

ficeret beredskab til at efterforske international kriminalitet som f.eks. krigsforbrydelser.

Vil ministeren redegøre for, om der fortsat er en enhed i SØIK dedikeret til efterforsknin-

gen af krigsforbrydelser mm., som vil kunne løfte undersøgelserne af syrienskrigeres kri-

minalitet? Hvordan er efterforskningen af syrienskrigeres forbrydelser organiseret og har

det krævet en tilførsel af ressourcer at løfte opgaven?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på dfpesk@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Preben Bang Henriksen
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